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DIVADLO U22
 VÝBĚR Z PROGRAMU

Partnerem Divadla U22 je

písničky Silver Hill, Valouny a Obchodník s deš-
těm. Nebudou chybět ani známé hity, jako je 
Amazonka, Tři kříže, Jonatán, a také vodácké 
písničky, které vznikly spoluprací souboru se 
známým spisovatelem Zdeňkem Šmídem. 
Pořad je proložen vlastním osobitým vyprá-
věním příhod ze života protagonistů i jejich 
populárních kolegů – známých muzikantů. 

POHÁDKY

sobota 3. 2. 2024 od 10:30 hodin 

OTESÁNEK (Divadlo b)

Představení pro děti od tří let o známém nena-
sytovi. Na motivy klasické pohádky, jen Otesá-
nek je trošku… jiný. Je to totiž robot. Zpočátku 
roztomilý pomocník v domácnosti, postupem 
času ale… Hrajeme s originálními dřevěnými 
marionetkami, zvukovými efekty a nadhledem.

 
sobota 24. 2. 2024 od 10:30 hodin 

POPELKA (Divadlo Toy Machine)

„Chci moc, moc, moc a ještě víc! Zlato, per-
ly, stříbro!“ Popelce však ke štěstí stačí jen tři 
obyčejné oříšky. Pravda, tolik obyčejné nejsou, 
protože Popelka si přeje za ty roky, kdy ji každý 
přehlíží a ponižuje, být aspoň jeden večer na ple-
se. Jeden takový večer jí změní celý život. Štěstí 
je totiž někdy ukryto v maličkostech, v oříšku, 
ve ztraceném střevíčku, polibku. Naše Popelka 
už nebude sedět v koutě! Takový život si nikdo 
nezaslouží! Loutková pohádka od 3 let.

sobota 9. 3. 2024 od 10:30 hodin

DVA KAŠPAŘI (Divadlo Bořivoj)

Loutkové představení plné improvizace, inter-
akce s diváky a humorných situací, ve kterých 
náš hrdina Kašpárek perlí zdravým selským 
rozumem.

čtvrtek 22. 2. 2024 od 19:30 hodin  MŮŽEM I S MUŽEM 2 (VIP Art Company)

hrají: Vanda Hybnerová, Eva Leinweberová, Jitka Sedláčková, Dáša Zázvůrková

Vtipná autorská komedie 4 žen, 4 archetypů, vznikla z potřeby podívat se pravdě do očí! 
Co vše se odkryje a kolik slupek oloupe během jedné narozeninové party? Po čem všichni 
touží? No přece po lásce, po tom nádherném stavu milovat a být milován. A co ženy dělají, 
když si myslí, že je nikdo nevidí?

pondělí 26. 2. 2024 v 19:30 hodin  BEZRUKÝ FRANTÍK (Divadlo pod Palmovkou)

autor: T. Dianiška, I. Orozovič  
režie: F. X. Kalba 
hrají: J. Albrecht, T. Dočkalová, T. Dianiška, I. Orozovič, N. Mikulová, A. Vacula

Groteska o klukovi, kterému čáp před narozením ukousl ruce, a tak se Frantík narodil bez 
nich. Jeho nadšení je však nakažlivé, a to i v dobách, kdy je optimismus jediné bohatství. 
Nohama se naučil dělat vše, co dítě potřebuje – vzít kámen a přehodit kostel, pouštět draka, 
cvrnkat kuličky a taky se prát. Černo-černá komedie podle skutečného příběhu popisuje 
velký zápas o lidskou důstojnost.

OCENĚNÍ: J. Albrecht oceněn 2019 Cenou divadelní kritiky a nominován na Cenu Thálie.

středa 27. 3. 2024 od 19:30 hodin  BENÁTKY POD SNĚHEM (Pantheon Production)

autor: Gilles Dyrek  
režie: Jiří Žák 
hrají: Veronika Arichteva, Jaromír Nosek, Lucie Štěpánková, Filip Cíl 

Brilantní situační komedie o pozvání na večeři a zmatení jazyků. Jedni mají před svatbou, 
druzí možná před rozchodem. Společné setkání může ale všechno převrátit. Jedno malé 
nedorozumění vede až k absurdním situacím... Gilles Dyrek je znám jako tvůrce moderních 
komedií. Je oblíbený pro svoji nadsázku a vtip. Benátky pod sněhem vypráví příběh jedné 
„večeře s přáteli“, která konfrontuje dva mladé páry s opravdovostí a falší jejich lásky. Gil-
les Dyrek se satirickým úsměvem přitom odhaluje i naivitu některých z nás nad řešením 
problémů okolního světa.

KONCERTY

úterý 12. 3. 2024 od 19:30 hodin  HOP TROP
Skupina Hop trop: Huberťák, Samson a Šroub je dlouholetou legendou v oblasti folk a trampské 
hudby, celkem čtyřicet pět let na scéně v původním složení. Její písničky už patří do zlatého 
fondu českých písniček, které zlidověly. V novém představení sestaveném převážně z tvorby 
Ladislava Kučery, jeho syna Roberta, Jaroslava Lenka a Jaromíra Vondry zazní například 

 
pondělí 26. 2. 2024 v 19:30 hodin   
Bezruký Frantík

www.divadlou22.cz, www.kinoucko.cz | Změna programu vyhrazena. 
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VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ, 

přestože nám začátek letošního roku z po-
hledu celé společnosti mnoho dobrých 
zpráv nepřinesl, pro nás na Praze 22 jednu 
dobrou zprávu mám. Léta odkládaný, od-
souvaný a zanedbávaný projekt základní 
školy Romance je konečně v plném běhu. 

Plánovaných 27 nových učeben, 7 speci-
álních učebních místností, školní jídelna 
s kapacitou 1 500 jídel a nové školní hřiště 
jsou ve fázi zpracování projektu a  kom-
pletní projektové dokumentace. Na pra-
videlných setkáních s projektanty spolu 
s místostarostkou pro školství Hankou 
Vagenknechtovou osobně dohlížíme, aby 
projekt plně odpovídal současným potře-
bám městské části. 

V půlce tohoto ledna byla na páté koor-
dinační schůzce odsouhlasena definitivní 
podoba a konkrétní dispozice nové ško-
ly a byly zahájeny projekční práce včetně 

všech profesí. Všem zúčastněným patří vel-
ké poděkování, zejména chci ocenit přínos 
ředitelky ZŠ U Obory, paní Ivany Vodičkové, 
a ředitele a zástupkyně ředitele ZŠ nám. 
Bří Jandusů, pana Jiřího Měchury a paní 
Jitky Rothové.

Nechci zbytečně plakat nad dávno rozli-
tým mlékem, ale bohužel musím připome-
nout, že škola Romance mohla už dávno 
stát a sloužit našim dětem. První projekt 
byl představen už před šesti lety, 10. dubna 
2017. Podle tehdejších plánů jsme novou 
školu měli začít užívat od září 2022. 

Jenže po komunálních volbách v roce 2018 
tehdejší vedení městské části rozjetý pro-
jekt zastavilo, navržená budova se novým 
radním nelíbila. Takže byl projekt zrušen 
a tím padla i tehdy rozjetá stavební a územ-
ní řízení. 

Na tajném hlasování mezi vánočními svátky 
v prosinci 2020 pak tehdejší radní rozhodli 
o nové architektonické soutěži. Výsledek 
vidíte na kresbách, míru estetických rozdílů 
mezi projekty nechť si každý posoudí sám. 

Zpracování nové architektonické studie 
stálo naši městskou část miliony korun, 
ale nakonec z ní nic nebylo. Nově vybraní 

architekti neuměli nebo nechtěli dodržet 
podmínky stavby, a tak se nakonec musela 
městská část po dlouhých šesti letech po-
korně vrátit k původnímu projektu, který 
měl platné územní rozhodnutí. Místo ho-
tové školy v roce 2022 tak budeme zbrusu 
novou ZŠ Romanci otevírat nejspíš v roce 
2027. 

Ale nekažme si začátek roku a dívejme 
se dopředu. Kromě běžícího projektu 
Romance se už staví mateřská škola Nad 
Volyňkou, je rozjeté stavební řízení na škol-
ku V Bytovkách. Výrazný posun k lepšímu je 
i v nebohém projektu Polyfunkčního domu 
v Pitkovicích, kde mají vzniknout další třídy 
pro žáky základních škol. A pracujeme i na 
projektu nového uhříněveského gymnázia. 
Budoucnost našich školáků tedy vypadá 
nadějně. 

Projekt, který měl původní návrh nahradit. 
Zásadní rozdíly? Zatravněná střecha?

Původní a opět současný projekt ZŠ Romance.

Projekt školy od architektonické kanceláře Obermayer Helika.
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DEVELOPERSKÉ PROJEKTY  
– ČAS BOJE A ČAS DOHOD
ROZHOVOR SE STAROSTOU  
TOMÁŠEM KANĚROU

Velké vášně budí například stavební 
projekt o rozsahu 8226 m2 na sídlišti 
Romance poblíž pozemku pro budoucí 
základní školu. Lidé z okolí požadují, aby 
se radnice s investorem soudila. Aby 
s ním bojovala. Aby výstavbu v sadovém 
prostoru, na který si pejskaři zvykli, 
nepřipustila. Jak to vidíte vy?

Naprosto rozumím lidem, kteří tam bydlí. 
Místo do zeleně se budou dívat na zdi no-
vého domu. To se jim samozřejmě nelíbí. 
Na druhou stranu – ve stejné situaci byli 
i starousedlíci, když jim před okny vyrůs-
taly zdi jejich domů, ve kterých dnes sami 
bydlí.

Jenže Praha 22 leží v rozvojovém jiho-
východním kvadrantu Velké Prahy, který je 
určen k rozšiřování pražské zástavby. Od 
toho tu stavební pozemky jsou. 

Co kdyby se radnice stavbě bránila – má 
šanci v takovém sporu uspět?
Záleží na tom, co znamená „uspět“. Jakákoli 
výstavba podléhá systému zákonů, které 
musíme dodržovat. Pokud je také developer 
dodržuje – i když se to okolí nelíbí – má 
právo stavět. Když to pak doženete k soudu, 
soud dá za pravdu staviteli. Výsledkem jsou 
jen soudní náklady.

Dáte ale investorovi najevo, že si nemůže 
dělat, co chce.
Jenže vztahy s ním klesnou na bod mrazu. 
Nemá pak ochotu nám při stavbě vycházet 
vstříc, méně prášit, méně hlučet. O kom-
penzacích, za které bychom postavili pro 
nové obyvatele třeba školkovou třídu, ani 

nemluvě. Výsledkem bude, že jejich děti 
jen zvýší počet dětí v aktuálních třídách, 
a tak to nakonec odnesou ostatní rodiče 
z Prahy 22. To není žádná výhra.

Jak to – když developer staví sídliště, 
nemusí k němu dodat infrastrukturu? 
Školky, školy, prodejny, služby...
Bohužel, nemusí nic. Všechny problémy 
s obecní infrastrukturou jdou jen za námi   
– kapacita silničních přivaděčů, školek, 
lékařských ordinací, vzdálenost k prodej-
nám atd.

Jediná šance, jak něčeho dosáhnout, je 
sednout za jednací stůl. A tady jsme u těch 
kompenzačních nebo též kontribučních 
smluv, o kterých se hodně mluví. Jsou to 
jakési společenské „odpustky“ developerům 
za to, že staví byty a nic k nim. Není to nic 
nového. Díky takové smlouvě jsme před 
lety získali např. pavilon mateřské školy 
U Nadýmače.

Dlouhou dobu bylo na starostech, ja-
kou kompenzaci vyjednají. V roce 2022 ale 

Magistrát hlavního města Prahy dohodl 
s největšími developery maximální částky, 
které nám mohou platit jako kompenzace 
za každý postavený metr hrubé podlahové 
plochy (HPP). Částky se liší podle řady kri-
térií. U nás na Praze 22 to je 700 Kč za metr 
zastavěné plochy (HPP). 

Jednali za nás bez nás. A cenu značně 
podstřelili. Protože my víme, že bychom 
dokázali vyjednat mnohem víc.

To je ale jen vaše tvrzení.
Není. Krátce před touto magistrátní doho-
dou jsme v projektu Uhříněveské zahrady 
V Bytovkách dohodli 4000 Kč/m2 nefinanč-
ního plnění. 

Takže když vás loni na zastupitelstvu 
bývalý starosta Zelenka obvinil, že 
získaných 700 Kč za metr je trestuhodně 
málo...
...je to od pana Zelenky čiré pokrytectví. Ví 
totiž velmi dobře, že těch 700 Kč/m2 HPP, na 
který se dnes všichni developeři odvolávají 

Městská část získala loni téměř 47 milionů korun v rámci 
kompenzačních smluv chystaných pěti developerských 
projektů v Uhříněvsi. Jde o příspěvek, určený čtvrtím 
zatíženým výstavbou a založený na vstřícnosti investora. 
Není na něj žádný právní nárok. Přesto se kolem těchto 
47 milionů rozpoutala debata, zda to je dost. Rozhodli 
jsme se proto zeptat starosty Tomáše Kaněry, jak to 
s těmi kompenzacemi vlastně je...

r o z h o v o r

ZÍSKANÉ KOMPENZACE ZA ROK 2023 
projekt plocha v m2 HPP počet bytů dohodnuté kompenzace
Františka Diviše I + II 24.666 304 nebytové prostory pro školku
Pitkovické zahrady 36.842 265 + dar 17.671.791 Kč
Obytný soubor Kašperská 25.606 341 17.924.200 Kč
Bytový dům, Blok A+B,  8.634 118 6.043.800 Kč 
sídliště Romance
Bytový dům Přátelství 7.400 89 5.180.000 Kč 
u tratě za nádražím
CELKEM   46,8 mil. Kč + nebytové prostory



únor 2024 | Uhříněveský zpravodaj | 5

jako na svatou nepřekročitelnou mez, do-
hodli právě představitelé jeho hnutí STAN, 
kteří měli v té době a stále mají na starost 
bytovou výstavbu.

A kdybyste se soudili? I to padá 
opakovaně na zastupitelstvech...
Tak nedostaneme vůbec nic. Ani těch 700 Kč 
za metr. 

A soudní výdaje...
...půjdou za námi. Už ani nespočítám, 
na kolika zastupitelstvech jsme vyzýváni, 
abychom nejednali se společností FINEP, 
která bude stavět v Kašperské, ale soudili 
se s nimi. 

Všechny právní analýzy, které jsme si 
nechali udělat, nám řekly, že to vyhrát ne-
můžeme. Toho si je vědom i investor. Po 
dlouhém soudním sporu, který začalo ve-
dení za ex-starosty Zelenky (STAN + Praha 
22.) Naše město) a který MČ prohrála, klesla 
ochota developera poskytnout kompenzace 
za Kašperskou na nulu. 

Dalo nám velkou práci sejít se opět 
u jednacího stolu. Přesvědčit ho, že to je 
společný prostor, kde bude stavět. A že spo-
kojenost obyvatel bude mít vliv i na další 
jeho projekty. Získali jsme nakonec příslib 
17,9 mil. Kč. To považujeme za velký úspěch.

Lidé z Kašperské vám to mají ale za zlé.
Bohužel. Jednali jsme s nimi mnohokrát, 
vzali jsme s sebou právníky, aby jim to vy-
světlili, ale nechtějí nic slyšet. Nikdo jim 
přitom nebrání, aby developera sami žalo-
vali. Žalobu může podat kdokoli, nejenom 
městská část. Pokud mají informace, které 

my nemáme, že stavba je problematická, 
např. nedodržuje rozsah, celkovou výši, ze-
lenou plochu atd., mohou developera sami 
žalovat. Jenže to se nikomu nechce, protože 
když prohrají, musí to hradit ze svého. 

A tak se znovu a znovu hraje divadlo na 
zastupitelstvech, kdy jsme vyzýváni, aby-
chom odmítli kompenzace, soudili se a vše 
platili z peněz ostatních obyvatel Uhříněvsi, 
Pitkovic a Hájku. To ale jako řádní hospodáři 
neuděláme.

Jaké máte páky k tomu, aby s vámi 
developer jednal?
Investor má jednoduchou rovnici – draho 
koupil pozemek a chce na něm vydělat. Aby 
postavené byty prodal, musí ale pozemek 
připojit na okolní silnice, vybavit parkovišti, 
chodníky, zasíťovat atd. Potřebuje k výstav-
bě spoustu součinností s dalšími subjekty 
a především s městskou částí. V tom je naše 
síla i příležitost.

Příležitost?
Napravit to, na co nemyslí zákon. Zákon 
třeba říká, že ke 100 bytům není třeba 100 
parkovacích míst, ale mnohem méně. Jenže 
my potřebujeme, aby jich bylo co nejvíc, 
protože jinak se problém s parkováním 
rozlije do dalších ulic. 

Když se nám podaří dojednat navýšení 
počtu parkovacích míst, je to velký úspěch. 
Paradoxně ale není vůbec vidět. Když jsme 
například loni v létě dělali dohodu se sta-
vitelem Vivusu, dojednali jsme o 20 % par-
kovacích míst navíc. To je ta černá práce, 
která je za tím tvrdým vyjednáváním, a lidé 
ji nevidí. Protože problémy nenastaly.

Takže dohoda bez výrazného tlaku stejně 
nevznikne.
Je to tak. Pozadí těch kompenzačních – nebo 
kontribučních, chcete-li – smluv je vždycky 
věcí náročného jednání. Kdo tomu nerozu-
mí nebo nechce rozumět, vás samozřejmě 
kritizuje. Za námi jdou ale výsledky. 

   Ivan Vágner

Území pro projekt Fr. Diviše. Území pro projekt Kašperská.

Území pro projekt Pitkovické zahrady.

Území pro projekt Romance.

Území pro projekt Přátelství.

n á z o r 

 Mgr. Ing. Ondřej Lagner Ph. D. 
zastupitel za STAN

PODIVNÉ SCHVÁLENÍ 
SMLUV S DEVELOPERY

Poslední zasedání zastupitelstva měst-
ské části představilo mimo jiné i čty-
ři body programu, kde se schvalovaly 
smlouvy s developery, tzv. kontribuce, 
které zajištují finanční či jiné kompenza-
ce obci za příliv nových obyvatel. Před-
mětem jsou projekty Finep Kašperská, 
rezidenční projekt ve Sluneční čtvrti, 
bytové domy u Penny a dům mezi ulicí 
Lidického a Normou. Celkem asi 1200 
bytů o 50 m2. Má to však háček.

Standardním postupem je, že si městská 
část s investorem dohodne budoucí po-
dobu projektu. V momentě, kdy dojde ke 
kompromisu, doladí se podoba smlouvy 
a stavebník může zahájit stavební řízení. 
Tentokrát byl průběh opačný. Smlouvy se 
na zastupitelstvu musely schválit, neboť 
by už nebyl čas jindy. Všechna stavební 
řízení jsou prý již zahájena. V okamžiku, 
kdy by stavební úřad souhlasil s umís-
těním stavby, nic by nenutilo investora 
spolupracovat. Na přímou otázku, zda 
skutečně předložené stavební projekty 
mají zahájené stavební řízení, odpověděl 
pan místostarosta Langmajer se staros-
tou Kaněrou, že jistě. Tyto informace řady 
opozičních zastupitelů a občany v sále 
značně znepokojily. Ke všemu některé 
předložené smlouvy jevily formální ne-
přesnosti. I přes dlouhé výtky znějící bě-
hem diskuze, koaliční hlasy 3 ze 4 smluv 
schválily a jednu odložily.

Tím by příběh mohl skončit, kdyby však 
slova pana místostarosty a starosty 
byla ověřitelná na úřední desce. Tam 
ale některé zmiňované projekty vůbec 
nebyly uvedené. Stačilo si na stavebním 
úřadě zjistit, zda opravdu jsou zahájena 
stavební řízení. U dvou ze čtyř projektů 
žádné stavební řízení neběží. Zastupitelé 
se tak rozhodovali podle lživých infor-
mací. Hned po zjištění této skutečnosti 
byl zaslán vedení obce dopis, aby žádné 
smlouvy nepodepisovalo. V souvislosti 
s tímto připravujeme další kroky.
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PRVNÍ ROČNÍK ŠKOLNÍHO 
PARTICIPATIVNÍHO ROZPOČTU SKONČIL!

Školní participativní rozpočet na-
zývaný také „Pébéčko“ je projekt, 
který byl v naší městské části re-
alizován poprvé. 

Díky tomuto unikátnímu 
projektu vzkazují naše školy dětem: „Dáme 
na vás!“ S nápady totiž přicházejí sami 
školáci a hlasováním také rozhodují, které 
z nich se z papírů a říše představ přesunou 
do reality.

Participativní rozpočet na obou základ-
ních školách fungoval na jednoduchém prin-
cipu: Každá zapojená škola měla z městského 
rozpočtu vyhrazeno 100 tisíc korun na ná-
vrhy dětí. O využití částky rozhodovali žáci, 
kteří mohli přijít s konkrétními projekty. 
Nejprve ovšem museli zjistit, jestli se dají 
uskutečnit a jaké jsou přibližné náklady.

Nejpodporovanější projekty před závě-
rečným hlasováním posoudilo vedení školy 
v kooperaci s úřadem MČ (aby byla ověřena 
i jejich realizovatelnost). Ty, které se dostaly 
až do finále, navrhovatelé odprezentovali 
ostatním, udělali pro to kampaň a snažili se 
pro své návrhy získat podporu. 
Realizace se dočkají ty nápady, které jsou 
realizovatelné a pro které hlasuje nejvíc 
dětí. 

PRÁVĚ DÍKY PÉBÉČKU UČÍME ŽÁKY 
TAKÉ PRAKTICKY:
  Rozhodovat a hospodařit s penězi 

Posunujeme děti zase o kousek blíž 
dospělému světu a učíme je demokra-
tickým principům.

  Tvoříme prostředí, ve kterém žijeme 
Učíme žáky mít oči otevřené a dívat 
se kolem sebe. Podněcujeme ke spo-
luutváření místa, ve kterém žijeme. 
Zodpovědnost je na nás všech a zapojit 
se může každý. 

  Pomáháme žákům získávat
      kompetence, potřebné pro život 

Žáci se učí kreativitě, komunikaci, pre-
zentaci, vyjednávání, týmové práci, 
diskuzi, zodpovědnosti, kompromisu, 
dotažení věcí od A do Z.

CO NAVRHLI ŽÁCI NAŠICH 
ZÁKLADNÍCH ŠKOL V 1. ROČNÍKU 
PÉBÉČKA? FANTAZII A KREATIVITĚ 
BYLA POPUŠTĚNA UZDA...
Relaxační zóny, nové školní dresy, letní školní 
kino, lavičky před školou, čtenářský koutek, 
dopravní hřiště, domeček pro ježky, pítko na 
školní hřiště, školní časopis, školní párty pro 
žáky 2. stupně nebo třeba větší komfort na 

toaletách, to vše a mnohem více navrhli žáci 
v rámci prvního ročníku participativního 
rozpočtu na obou školách.

Vyhrát a mít šanci projekty zrealizovat mohli 
ale jen někteří. 

A JAK TO DOPADLO? 
ZŠ U Obory:
1. místo |  zrcadla na záchody pro holky 

i kluky 
2. místo |  školní párty pro 2. stupeň 

v Divadle U22
3. místo | školní letní kino
4. místo |   menší venkovní outdoorové 

hřiště
ZŠ nám. Bří Jandusů: 
1. místo |  pítka
2. místo | police do šatních skříněk (360 ks)

Poslední lednový týden byly v obou školách 
slavnostně před všemi žáky vyhlášeny vítěz-
né projekty, a já jsem tak společně s rad-
ním pro finance Bc.  Miroslavem Rothem 
mohla předat dárkové certifikáty na tuto 
částku. Rovněž byly předány diplomy těm, 
kteří vítězné návrhy podali.  Foto z předávání 
uveřejníme příště.

Děti ze ZŠ nám. Bří Jandusů a ZŠ U Obory samy vymýšlely a navrhovaly, jak zlepšit svoji školu.



A JAKÉ JSOU PRVNÍ DOJMY ČLENŮ 
REALIZAČNÍHO TÝMU Z PILOTNÍHO 
1. ROČNÍKU PÉBÉČKA?
Kateřina Kaňoková (školní koordinátorka 
pro ZŠ U Obory): „Já jsem z celého projektu 

nadšená! I když nebylo mnoho času a vše bylo 
poprvé, s žáky a žákyněmi jsme se Pébéčku 
věnovali v rámci hodin Výchovy k občanství. 
Měli prostor pro fantazii, nápady, zamyšlení, 
kreativitu. Učili se diskutovat, učili se asertiv-
ně obhajovat svůj názor, učili se přesvědčovat. 
Nadšeně mobilizovali pro hlasování také na 
Instagramu školy. I vedení ZŠ U Obory získalo, 
díky tomuto projektu, spoustu zpětné vazby 
a různých nápadů „do šuplíku“. Těšíme se na 
další ročník! A i touto formou MOC děkuji 
všem žákům a žákyním, jak se toho chopili.“

Ivan Bernátek (školní koordinátor pro ZŠ 
Jandusů): „Pébéčko znělo jako jeden z dal-
ších projektů, které čas od času vyskočí ve 
škole. Záležitost na jeden den, s krátkodobým 
výsledkem. Nakonec se z toho ale vyklubala 
velmi dobrá myšlenka. Ač se to může zdát 
zvláštní, umístil se i projekt ryze praktický 
– obyčejné šatní poličky do skříněk umožní 
žákům pohodlnější ukládání věcí či oddělit 
čistou a ‚špinavou zónu‘ např. při ukládání 
obuvi.“

CO ŘÍCI ZÁVĚREM?
Školní varianta participativního rozpoč-
tování není finančně ani administrativně 
příliš náročná. Je zábavná, motivační a žáci 
se dokážou v procesu realizovat. Získávají 
zkušenosti, procvičují teoretické znalosti 

a v praxi sledují výsledek svého úsilí, což je 
naprosto klíčovým aspektem této metody. 
Děti vidí, že jejich aktivita, snaha, preference 
a názor vedou ke konkrétnímu řešení. 

Osobně si dovolím především poděkovat 
ředitelům a koordinátorům projektu obou 
základních škol. Bez jejichž podpory bychom 
celý projekt nezrealizovali. Dovolím si také 
poděkovat Lucii Janigové, pracovnici úřadu, 
která velmi pomáhala s koordinací celého 
projektu, a především všem žákům, kteří 
se zapojili. Za jejich vytrvalost, odhodlání 
a chuť dělat svou školu hezčím a lepším 
místem.

Těším se na všechny projekty, které se 
budou realizovat, a vy se již na konkrétní 
díla těšte v některém z dalších vydání UZ.

Základní škola U Obory 
Vás zve na 

 
 
 
 
 
 
 

           středa 6. března 2024 
15:00 – 17:30 

Škola U Obory – hlavní budova 
 

Vyzkoušíme si tabule, lavice, židle. 
Prohlédneme si celou školu. 

Podíváme se na učebnice a pracovní sešity. 
Ukážeme si pomůcky pro prvňáčky. 

Zkusíme si něco vyrobit. 
 

Těšíme se na VÁS! 
Vaše dotazy rádi zodpovíme na emailu 

ivana.vodickova.zs@seznam.cz  
nebo na tel.: 267 713 530 

 

 Hana Vagenknechtová
místostarostka pro školství, kulturu,  

sport a spolky

A TO NEJDŮLEŽITĚJŠÍ!

Původně byla nastavena 
částka pro každou školu 
100 000 Kč. Protože obě 
školy slaví v letošním 
roce významná jubilea 
(ZŠ U Obory 90 let a ZŠ 
nám. Bří Jandusů 140 let), 
rozhodla se MČ věnovat 
u příležitosti právě tohoto 
výročí nakonec vyšší částku, 
než avizovala, a to  
130 000 Kč.

V ZŠ U Obory to umožní 
financovat celkem 4 projekty. 

V ZŠ Jandusů pak 
pouze 2. I o tom je právě 
participativní rozpočet!

š k o l n í  r o z p o č e t 

V sobotu 20. 1. proběhl 1. hasičský ples v Uhříněvsi. 
Spolek SDH Uhříněves obnovil setkání Uhříněvesáků 
při taneční zábavě. Velký dík patří všem, kteří nás přišli pod-

pořit a  vytvořili skvělou 
atmosféru. Nemalý dík pa-
tří i našim sponzorům, bez 
nichž by nebyla tak bohatá 
tombola a program, stejně 
jako radnici, která nás v ak-
tivitách podporuje. Všichni 
v SDH věříme, že jste si ples 
užili tak jako my. Plesem to 
ale nekončí – zveme vás na 
další, loni obnovenou tradici 
stavění májky na Husově ná-
městí, kde se můžeme opět 
společně potkat a pobavit 
v atmosféře počátku jara. 
 

 Ivan Chalaš
Velitel jednotky JSDH 

Uhříněves

DOBROVOLNÍ HASIČI 
OBNOVUJÍ TRADICE
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TERMÍNY PORADEN V OIC
Poradna pro neformálně pečující 
p. Žaludová, p. Roupcová, první úterý v měsíci 14:00 – 15:30 hod.

Poradna pro rodinné právo 
p. Straková, poslední úterý v měsíci 13:00 – 15:00 hod.  
po předchozí telefonické domluvě.

Bytová poradna  
p. Veselá,  první pondělí v měsíci 16:00 – 17:00 hod.

Poradna pro rovné příležitosti a kariérní poradna 
p. Kaňoková, první pátek v měsíci 8:00 – 14:00 hod.

Senior poradna 
p. Drozenová, čtvrtek 10:00 – 12:00 hod.

Dluhová poradna 1. 2. 2024, od 13:00 – 16:00 hod.

Právní poradna 
p. Skutková, p. Fryč, 29. 2. 2024, 14:00 – 16:00 hod.

Rezervaci pro poradenství je nutné objednat na tel.: 271 071 812.
Pro občany MČ Praha 22 jsou poradny zdarma.

OTEVŘENÉ INFORMAČNÍ CENTRUM

Pro děti narozené v termínu od 1. 11. 2023 do 31. 1. 2024 a pro děti 
narozené v roce 2023, které se dosud vítání občánků nezúčastnily, 
proběhne vítání občánků 19. března 2024. Vaše miminko musí 
mít trvalé bydliště v Praze 10 – Uhříněvsi, Hájku u Uhříněvsi 
nebo v Pitkovicích. Hodina bude uvedena v pozvánce, která 
vám bude zaslána e-mailem. Pokud máte zájem, je nutné vyplnit 
přihlášku a zaslat ji poštou na adresu úřadu nebo e-mailem 
na jana.kumstatova@praha22.cz či ilona.vavrekova@praha22.
cz, případně osobně doručit do podatelny (Otevřené informační 
centrum), a to nejpozději do 29. 2. 2024.

Bližší informace vám budou podány na matrice: Vavreková 
Ilona, tel.: 271 071 851 a Kumštátová Jana, tel.: 271 071 852.

Přihláška je ke  stažení na našich webových stránkách, 
k vyzvednutí v podatelně nebo na matrice.

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ

SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU
MOBILNÍ SBĚR DROBNÉHO NEBEZPEČNÉHO ODPADU z domác-
ností proběhne dle níže uvedeného harmonogramu:

TRASA A dne 20. února 2024

Zastávka sběrové trasy  Doba přistavení (hod.)
ul. V Pitkovičkách (u autobusové zastávky) 15:00 – 15:20
křižovatka ul. Žampiónová – Bedlová 15:30 – 15:50
ul. K Dálnici (u autobusové zastávky K Pitkovičkám) 16:00 – 16:20
křižovatka ul. Pardubická – Rájecká 16:30 – 16:50
křižovatka ul. Husovo náměstí – Dopravní 17:00 – 17:20
křižovatka ul. Na Vrchách – Středohorská 17:30 – 17:50
křižovatka ul. Františka Diviše – Pstružná 18:00 – 18:20

Služba je rozšířena o sběr potravinářských olejů z domácností (z fri-
tování apod.). Olej bude obsluhou mobilního svozu přebírán v uzavře-
ných PET lahvích. Kontaktní telefony na řidiče pro případ nenalezení 
svozového vozidla: 284 098 887 nebo 284 098 888 (pevná linka je 
přesměrována na mobilní telefon v autě).

 Jitka Kochánková  
referentka Odboru životního prostředí

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

ŘÁDKOVÁ INZERCE
  Kamenictví Šumec, Pod Jankovem 45, Hájek. Mobil: 608 981 418
  Kosmetika Payot, Pod Jankovem 45, Hájek,  

www.kosmetika–hajek.cz, mobil: 777 581 418
  Pomoc s počítačem a TV, servis a výuka přímo u zákazníka. 

Doprava zdarma. Tel.: 604 806 516, www.daro.cz
  Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízíme sklepy, byty atd. 

Odvoz nepotřebných věcí. Tel.: 773 484 056
  Koupím byt, chatu nebo menší RD do 40 km od Prahy 22.  

Na stavu nezáleží, spíše na místě. Tel.: 724 899 408
  Provádím dle dohody malířské práce + štukování.  

Tel.: 606 227 390, e-mail: jsaifrt@seznam.cz
  Provádím zednické a malířské práce, obklady, dlažby  

a další práce dle domluvy. Tel.: 721 757 399, p. Asztaloš

Od prosince jsou na parkovišti P + R v ul. Františka Diviše 
(u podchodu z nádraží) umístěny cykloboxy pro bezpečné 
a kryté stání jízdních kol. Parkoviště je určeno primárně pro 
řidiče, přesedající na vlak do vnitřní Prahy. S přibývajícím 
pěkným počasím by jej díky cykloboxům mohli začít využívat 
i lidé preferující kola a koloběžky před autem.

Zatím je zde 20 cykloboxů pro bezpečné 
akryté stání jízdních kol. Stojí na zpev-

něném povrchu s pevným ukotvením 
a s uzamykacím pákovým systé-

mem. Každý box pojme 2 kola, 
elektrokola nebo koloběžky plus 
cyklistické vybavení. Box pro-
to mohou využívat i dvě osoby 
sdíleně.

V pilotním režimu jsou nabízeny 
formou dlouhodobého pronájmu 

za cenu 150 Kč/měsíc. Boxy lze 
užívat i krátkodobě, pak je ale cena 

výrazně vyšší. Bude-li zkušenost s nimi 
dobrá, zvážíme jejich umístění i na jiné 

lokality, např. poblíž důležitých zastávek MHD.

Více o možnosti pronájmu na webu www.praha22.cz.

 Jan Konopásek
radní pro dopravu a IT

NOVÉ CYKLOBOXY 
U NÁDRAŽÍ



VLAKEM
DO tErMáLníhO bAzénu  
a saunového světa
Vychutnejte si pohodovou návštěvu 
nového termálního bazénu, který se otevře 
v průběhu ledna 2024, a saunového světa 
v Senohrabech, kam se dostanete 
z Uhříněvsi vlakem za pouhých 20 minut.

V průběhu ledna 2024 můžete využít službu Mercedes 
shuttle busu a minibusu, kteří vás během 5 minutové 
komfortní jízdy zdarma odvezou z nádraží Senohraby 
až před wellness Infinit Sen. Poté si vychutnáte nový, 
venkovní vyhřívaný bazén, osm druhů saun, saunové 
ceremoniály ve dvou ceremoniálních saunách, ochla-
zovací jezírko, nové vnitřní relaxační zóny a fresh bary. 
Shuttle bus a minibus jezdí mezi stanicí Senohraby a well-
ness centrem Infinit kyvadlově každý den dle jízdního 
řádu, který najdete na www.sen.infinit.cz/shuttle-bus. 
S komfortní jízdou plně elektrického shuttle bus Merce-
des eVito a minibusu si užijete návštěvu ve wellness bez 
starostí. Vychutnáte si oblíbený drink bez myšlenek na 
to, kdo to odřídí cestou zpět, nebo si konečně stihnete 
přečíst pár řádků oblíbené knihy, poslechnete si hudbu 
a necháte plout myšlenky pozorováním krajiny kolem.
Shuttle bus jezdí pravidelně po celý den, takže se mů-
žete zastavit cestou z práce a odpočinout si po nároč-
ném dni, či si udělat výlet, který spojíte s návštěvou 
wellness a středočeského Ladova kraje. 
Konečně nemusíte nikam spěchat... I to může být dů-
vod, proč tentokrát udělat změnu, nechat starosti spo-
lu s autem zaparkované doma a vyzkoušet pohodovou 
jízdu vlakem a shuttle busem. 

www.sen.infinit.cz/vlakem-do-wellness

KDE NAJDETE SHUTTLE BUS?  
•  Na nádraží Senohraby – po východu 

z vlaku po levé straně cca 10 metrů 
od BUS zastávky

•  U hotelu Sen naproti hlavnímu vchodu
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https://www.facebook.com/MCPraha22/videos/1001639477599087

Městská část Praha 22 získala druhé 
místo v celostátní soutěži Úřad na 
cestě k rovnosti v kategorii obcí 

III. typu. Ocenění převzal starosta Tomáš 

Kaněra při slavnostním ceremoniálu dne 
28. listopadu 2023 v Lichtenštejnském 
paláci. 

Soutěž je tradičně zaměřena na podporu 
rovnosti žen a mužů na úřadech veřejné 
správy. Vyhlašuje ji Institut pro veřejnou 
správu Praha a Ministerstvo vnitra České 
republiky ve spolupráci s Úřadem vlády 
České republiky. A koná se pod záštitou 
manželky prezidenta republiky. 

Ročník 2023 hodnotil, jak se úřady vypo-
řádávají s genderovou diskriminací na 
pracovišti a s pomocí ženám ohroženým 

sociálním vyloučením. V obou těchto ohle-
dech prokázal úřad MČ Praha 22 výjimeč-
nou důslednost a systematičnost. 

MČ ZÍSKALA OCENĚNÍ V SOUTĚŽI 
„ÚŘAD NA CESTĚ K ROVNOSTI“

ZMČ mělo 24 bodů a proběhlo 18. prosince 
2023. Nejdůležitějším bodem bylo schvá-
lení rozpočtu pro rok 2024, předložené-
ho radním pro finance M. Rothem (Hnutí 
ANO). Rozpočet je schodkový, ale je kryt 
vlastními prostředky a zbytkem dotací.

Rok 2024 bude ekonomicky obtížný. Vedení 
MČ proto předložilo plán investovat pře-
devším do oprav městského majetku a pak 
pokračovat ve velkých projektech, jakými 
je ZŠ Romance, MŠ Bytovky či Pitkovický 
polyfunkční dům.

Ziskem je, že se do rozpočtu MČ podařilo tře-
mi kompenzačními smlouvami s investory 
získat přes 29 mil. Kč, které budou použity 
primárně ke snížení zátěže z nové výstavby. 
Krom toho se podařilo ušetřit 10 milionů Kč 
změnou dodavatele projektové dokumenta-
ce ZŠ Romance. 

Místostarosta M. Langmajer (Společně pro 
Prahu 22) pak informoval o zahájení tří 
významnějších projektů, a to stavby 
• MŠ Nad Volyňkou pro 99 dětí,
•  dvou pochozích lávek (první přemostí 

ulici Ke Kříži a druhou bude znovuote-
vření 6 let zavřené lávky na nám. Bratří 
Jandusů).

Zastupitelstvo se dále věnovalo peti-
ci ohledně bývalé skládky Hliník, jejíž 

projednání odložilo na dobu, až budou 
známy výsledky územní studie, bez níž 
bohužel nelze smysluplně odpovídat na 
otázky, kladené peticí. 

Schválilo též finanční dar k zajištění čin-
nosti Divadla U22 a projednalo řadu drob-
ných pozemkových změn. Podrobnosti 
najdete na webu MČ v sekci Městská část 
-> Volené orgány -> Zastupitelstvo. 

Krátké video shr-
nutí pro rychlou 
orientaci najde-
te na Facebooku 
a  YouTube MČ. 
K rychlému zob-
razení lze využít 
QR kód. 

   Ivan Vágner

POSLEDNÍ LOŇSKÉ ZASTUPITELSTVO MČ PRAHA 22  
PROBRALO ROZPOČET A INVESTIČNÍ ZÁMĚRY

Nepřehlédněte! Od 15. ledna mohou rodiny 
v tíživé situaci opět žádat o příspěvek ve 
výši 2000 Kč na volnočasové aktivity svých 
dětí (4x voucher v hodnotě 500 Kč). Projekt 

už pomohl od roku 2022 více jak 6000 
dětí splnit jejich hudební či sportovní sen. 
Projekt organizuje Česká rada dětí a mlá-
deže a je otevřen i soukromým dárcům 

přes veřejnou sbírku na portálu „Darujme“. 
Více na www.darujemekrouzky.cz.

 Miroslav Roth, radní pro finance

DARUJEME KROUŽKY DĚTEM
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NA PODPORU SPORTOVNÍ ČINNOSTI. 
V PROGRAMU BUDE ROZDĚLENO 
600 000 KČ.

Žadatel musí splnit tyto podmínky:
1)   mít právní subjektivitu,
2)   na území MČ Praha 22 minimálně 2 roky 

zajišťuje sportovní činnost,
3)   doložit evidenci sportujících účastníků, děti 

a mládež jsou vedeni samostatně,
4)   předložit ve stanovené lhůtě žádost 

o poskytnutí dotace,
5)   předložit současně se žádostí o poskytnutí 

dotace i její povinné přílohy.
Termín podání žádosti je od 27. února  
do 15. března 2024.

NA PODPORU KULTURNÍCH  
A SPOLEČENSKÝCH AKTIVIT.  
ROZDĚLÍME 800 000 KČ.

Žadatel musí splnit tyto podmínky:
1)   mít právní subjektivitu,
2)   předložit ve lhůtě stanovené poskytovatelem 

žádost o poskytnutí dotace,
3)   předložit současně se žádostí o poskytnutí 

dotace i její povinné přílohy (kopii právního 
dokumentu osvědčujícího povolení 
a zaměření žadatele, přehled plánovaných 
akcí s rámcovým rozpočtem, číslo účtu 
a adresu banky, popis činnosti organizace, 
čestné prohlášení o pravdivosti).

Termín podání žádosti je od 27. února  
do 15. března 2024.

PRO JEDNOTLIVCE A SPOLKY  
NA REPREZENTACI.  
ROZDĚLENO BUDE 35 000 KČ.

Žadatel musí splnit tyto podmínky:
1)   předložit ve lhůtě stanovené poskytovatelem 

žádost o poskytnutí dotace,
2)   předložit současně se žádostí o poskytnutí 

dotace její povinné přílohy.
Žádost v oblasti kultury a sportu mohou podat 
jak fyzické osoby nebo jejich zákonní zástupci, 
tak celé organizace, které reprezentují MČ 
Praha 22 a její občany v celorepublikovém nebo 
mezinárodním měřítku.
Termín podání žádosti je od 27. února  
do 29. října 2024.

RADA MĚSTSKÉ ČÁSTI

PRAHA 22 VYPISUJE DOTAČNÍ PROGRAMY
Na svém zasedání 2/2024 dne 24. 1. 2024 Rada MČ schválila dotační programy pro letošní rok.

ŽADATELÉ JSOU V PŘÍPADĚ PŘIDĚLENÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ povinni viditelně reprezentovat MČ Praha 22 všemi do-
stupnými způsoby při své činnosti a v médiích. Přesné podmínky dotačních programů, žádostí a povinné přílohy najdete na webu:  
www.praha22.cz v sekci Úřad – Granty a dotace. 

ZPRÁVA O DOŠLÝCH STÍŽNOSTECH 
A PETICÍCH ZA ROK 2023 
Na svém 1. zasedání dne 10. ledna 2024 byla RMČ Praha 22 sezná-
mena se statistikou došlých stížností a petic občanů, jak byly přijaty 
a zaznamenány Odborem kanceláře úřadu ÚMČ Praha 22 v roce 
2023. RMČ vzala zprávu na vědomí a uložila ji zveřejnit na webových 
stránkách MČ Praha 22 a v Uhříněveském zpravodaji.

Všechna došlá podání za rok 2023 byla řádně zaevidována v písemné 
a elektronické podobě a předána k vyřízení příslušným odborům. 
Celkem za rok 2023 došlo 1 podání, které bylo zaregistrováno jako 
petice; jako stížnost bylo zaregistrováno 1 podání.

Stížnost byla proti postupu správního orgánu ve smyslu ust. § 175 
zákona č. 500/ 2004 Sb. správního řádu. Petice se týkala nesouhlasu 
se změnou plochy oddechu (SO) na pozemcích bývalé skládky „Hliník“ 
na pozemky pro Veřejnou vybavenost (VV). Přijatá petice v prosinci 
2023 byla zařazena do programu 5. zasedání ZMČ 18. 12. 2023, 
kde ji Zastupitelstvo vzalo na vědomí a uložilo předložit ji na dalším 
jednání ZMČ v roce 2024.

Počet podání celkem 2
Z toho  − petic 1
 − stížností 1
Vyřízeno 1
Přechází do roku 2023 1
Nevyřízeno – odloženo 0
Počet podaných opravných prostředků 0

Všechna podání byla zpracována v souladu s Organizačním 
řádem a Pravidly pro vyřizování stížností a petic podaných  
orgánům městské části Praha 22. 

 Jana Machačová 
oprávněná osoba, správní orgán ÚMČ Praha 22

VÝROČNÍ ZPRÁVA ZA ROK 2023
O POSKYTOVÁNÍ INFORMACÍ V REŽIMU Z. Č. 106/1999 SB.,  
O SVOBODNÉM PŘÍSTUPU K INFORMACÍM 

Podle ustanovení § 18 uvedeného zákona je příjemce žádostí, tedy 
ÚMČ Praha 22, povinen vždy k 31. prosinci běžného roku zpracovat a do 
konce měsíce března roku následujícího zveřejnit Výroční zprávu o své 
činnosti v oblasti poskytování informací v režimu zákona č. 106/1999 
Sb., o svobodném přístupu k informacím ve znění pozdějších předpisů 
(dále jen „InfZ“). Na svém 1. zasedání dne 10. ledna 2024 vzala Rada 
MČ Praha 22 tuto výroční zprávu na vědomí a v souladu s InfZ ji uložila 
zveřejnit na webových stránkách MČ Praha 22 a dále v Uhříněveském 
zpravodaji.

Zpráva uvádí, že z 78 přijatých žádostí v roce 2023 bylo vydáno roz-
hodnutí o odmítnutí informace jen u 2 žádostí a vyřízení jedné přechází 
do roku 2024. Odvolání proti rozhodnutí o neposkytnutí informace 
podal 1 žadatel. Nebyl vydán žádný rozsudek ve věci přezkoumání 
zákonnosti rozhodnutí povinného subjektu o odmítnutí žádosti o po-
skytnutí informace. Nebyla poskytnuta žádná výhradní licence. A nebyla 
podána žádná stížnost na postup při vyřizování žádosti o informace.

Běžné dotazy občanů nejsou v této statistice vedeny, protože nespadají 
pod rámec InfZ a jsou zaměstnanci úřadu řešeny průběžně telefonicky 
nebo při osobním jednání. Úřad MČ Praha 22 však poskytuje informace 
také podle zvláštních zákonů (např. zákona č. 123/1998 Sb., o právu 
na informace o životním prostředí, ve znění pozdějších předpisů), ty 
se však ve výroční zprávě nepodchycují. Další informace poskytuje 
Otevřené informační centrum v přízemí radnice, vývěsková služba 
a Uhříněveský zpravodaj, dodávaný zdarma občanům do schránek 
žijícím ve správním území Praha 22 a v elektronické verzi na webu 
úřadu, FB úřadu a přes Mobilní rozhlas.

Povinně zveřejňované informace podle InfZ jsou uvedeny na webo-
vých stránkách MČ Praha 22 − www.praha22.cz, kde lze nalézt také 
tuto Výroční zprávu.



BLOKANDA
Většina místních pojmenování přímo souvisí s přírodními pod-
mínkami. Nikoho nepřekvapí, proč se rybník jmenuje Vodice, 
les Obora a i malý Netlucký kopeček mezi poli je hrdě nazván 
Výšinou. Mnoho názvů je novodobého data a nemají s okolím 
nic společného (ulice nazvané podle hub v Pitkovicích nebo 
podle významných osobností v Uhříněvsi). A pak jsou i takové, 
u kterých se... zkrátka neví.

Takovým je i název vilové čtvrti Blokanda jižně od železniční 
tratě na Benešov. První zmínka o ní je v kronice z roku 1928, 
kde se v rámci vzniku nového regulačního plánu města píše, že 
vzhledem k rychlému poválečnému růstu města „vznikly nové 
části: Jezera – Bulánka – Blokanda.“

Nejstarší část Blokandy je z 20. let minulého století a zahrnuje 
ulice Lnářská, Pardubická, Zlenická, Lešovská, Kašovická a Rájecká. 
Novější část, které někdy „staří Blokanďáci“ říkají „Beverly Hills“, 
zahrnuje ulice Valšovská, Jana Srba, Černotínská a Tichonická 
a vznikala až v 90. letech a rozrůstá se dodnes. 

Název „Blokanda“ někdo odvozuje od toho, že starou část tvoří 
6 pravidelných bloků. Jiní hovoří o jakémsi panu Blokovi, kterému 
prý dříve patřily zdejší pozemky. Na některých mapách ji můžete 
najít také pod prvorepublikovým názvem čtvrť Jiřího Kolihy.
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JEZERA 
Název pochází z dávné doby, kdy na tomto území bylo šest jezer. 
Dnes jde o vyasfaltovanou vilovou čtvrť jihozápadně od Husova 
náměstí, kde se kdysi rozkládalo největší místní jezero. Centrem 
je malé náměstíčko s prodejnou, kterou si pamětníci pamatují 
ještě z 80. let. Čtvrť vznikla ve stejné době jako Blokanda. Zahrnuje 
15 ulic a rozkládá se od křižovatky Fr. Diviše s Podleskou na 
západě po křižovatku s ulicí Bystřičnou na východě. Na rozdíl od 
Blokandy ale v nové části Jezer stojí i bytové domy.

BELVEDER
Pojmenování Belveder je z italštiny a znamená „bel vedere“, 
krásnou vyhlídku. To u toho „našeho“ Belvederu úplně neplatí, 
ale dokud nebyl tak zarostlý, kdoví… Je to skalní ostroh kolem 
Pitkovického potoka, kde kdysi bývalo údolí vlivem povodní značně 
hlubší, a tak mohl být i výhled větší. Přes půl století je součástí 
přírodní rezervace Pitkovická stráň a přírodního parku Botič – 
Milíčov. Díky jižní orientaci je teplomilným stanovištěm, kde se 
daří vzácným stepním druhům rostlin a živočichů, jako je koniklec 
luční či chrpa chlumní. Lidově se mu také říkalo Kalíšťata. 

2
3

Městská část je svět v malém. I my proto máme svých „sedm divů světa“ — zajímavé stavební objekty, 
poklidná zákoutí, ulice, čtvrtě... Uvažovali jste ale někdy, proč se tak jmenují? I místní názvy mohou být 
„podivuhodné“. Vybrali jsme pro vás sedm z nich s opravdu zvláštním pojmenováním...
 Michal Klich, kurátor Uhříněveského muzea

1 6 .  č á s t  c y k l u  p a m ě t i h o d n o s t í

1

2

1

3

PITKOVICE
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PODLESÁK
Podleský rybník se nachází mezi Dubčí a Uhříněvsí, v přírodním 
parku Říčanka. Jde o druhý největší rybník v Praze. Jeho název 
pochází od polohy „pod Velkým lesem“. Ten se kdysi rozkládal 
na severní straně rybníka a jeho zbytky byly vykáceny kolem 
roku 1870. Dříve byl součástí rozsáhlé rybniční soustavy (cca 
50 rybníků), vybudované pravděpodobně už na počátku 16. sto-
letí . Rybník byl původně průtočný, dnešní obtočný kanál podle 
levého břehu je pravděpodobně až z druhé poloviny 20. století. 

V KUŤATECH
Jde o ulici spojující Uhříněves a sousední Kolovraty. Její nejstarší, 
severní část je tvořena malými domky s miniaturními dvorky a za-
hrádkami. Ty si tu postavili na přelomu 19. a 20. století dělníci, kteří 
pracovali v místní cihelně. Většinu dne trávili v práci a do svých 
malých obydlí se vraceli až pozdě večer se především vyspat, tedy 
„jít na kutě“. Odtud i ono prazvláštní pojmenování „V Kuťatech“.

6

5

NADÝMAČ
Nadýmač je rybářský termín pro zásobní nádrž, která udržuje 
hladinu vody v rybnících pod sebou. Dříve to bývalo obecně 
zařízení, které regulovalo průtok a směr vody. Řada rybníků 
získala své pojmenování podle své funkce a „náš“ Nadýmač není 
výjimkou. Dokonce máme takové dva: Nadýmač I a Nadýmač II. 
Jde o protáhlé úzké a poměrně mělké rybníky na řece Říčance. 
Aby to neznělo tak technicky studeně, možná proto se Nadýmači 
II říká i Martínek.

7
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Městská část je svět v malém. I my proto máme svých „sedm divů světa“ — zajímavé stavební objekty, 
poklidná zákoutí, ulice, čtvrtě... Uvažovali jste ale někdy, proč se tak jmenují? I místní názvy mohou být 
„podivuhodné“. Vybrali jsme pro vás sedm z nich s opravdu zvláštním pojmenováním...
 Michal Klich, kurátor Uhříněveského muzea

1 6 .  č á s t  c y k l u  p a m ě t i h o d n o s t í

4

MARKÉTA 
Vodní nádrž Markéta se rozkládá pod středověkým hrádkem, 
kde se podle pověsti českému králi Václavu II. narodila dcera 
Markéta. Na počest její patronky, krásné Markéty Antiochejské, 
kterou nedokázal pozřít drak ani oheň, ani voda, nechal Václav na 
ostrohu postavit kostel. Říčka Rokytka staletí klidně obtékala tento 
ostroh a teprve v 70. letech 20. století byla přehrazena a vznikla 
dnešní nádrž. Její pojmenování pak bylo jen logickou poctou 
dávné mučednici.

UHŘÍNĚVES

6

7

4

5
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Předvánoční čas je obdobím ra-
dostného očekávání narození 
Spasitele, a tak trochu sym-
bolicky začínáme i končíme 
v kostele Všech svatých, a to 

první neděli Adventním koncertem 
z cyklu Augrina Musica a na Štědrý večer 
Vytrubováním koled z věže kostela. Oba 
tyto hudební počiny zajišťuje Martin Šmíd 
a patří mu za to velký dík.

Z prvního koncertu bylo možno rovnou 
přejít na Adventní recitál. K rozsvěcení stro-
mečku totiž zazpíval operní a muzikálový 
zpěvák Daniel Hůlka v doprovodu skladate-
le, textaře a zpěváka Jiřího Březíka. Krásný 
hlas a skvěle vybraný repertoár s klavírním 
doprovodem potěšil uši i duši. 

Třetí adventní akcí bylo Setkání 
s  Mikulášem, andělem i čertem, kteří 
udělali radost balíčkem a focením skoro 
pětistovce dětí. A protože obdarovat tolik 
drobotiny dá zabrat, byly povolány posily 
z Klubu seniorů – krásná andělská mezige-
nerační spolupráce.

O Vánočním jarmarku se trhaly rekordy. 
U muzea stálo dosud nejvíce stánků, osm 
dílniček bylo uvnitř i venku a k dobročin-
nému prodeji školek se připojily i družiny 
od Obory. Prodávaly se dětské výrobky, MŠ 
Sluneční napekla cukroví i vánoční štóly 
a charita vynesla přes 27 tisíc korun!

Na pódiu vystoupily nejprve předškolní 
děti, pak žáci ZUŠ Lyra a koncertní sbor 
DPS Jiskřička. Proběhla Mikulášská pohád-
ka, zazpívala hájecká Katrin Kotrbová a na 
závěr, pěkně zvesela, Staročeští koledníci 

– harmonika, basa a vozembouch, ideální 
kombinace, když přijde poslední vlna ná-
vštěvníků, bez dětí, a povídají u svařáku.

Tradiční Živý betlém DS Ucho, pokaždé 
jiný a jinde, zavítal tentokrát na farní za-
hradu, kde po ochotnickém představení 
čekalo na diváky překvapení. Farníci totiž 
letos nepekli betlém perníkový, ale vyrobili 
slaměný v životní velikosti. 

„Takové množství akcí se neobejde bez vel-
kého počtu spolupracovníků a pomocníků, 
kteří na akcích městské části nechají mnoho 
hodin práce,“ říká Hana Vagenknechtová, 
místostarostka pro školství, kulturu, sport 
a spolky. „Chtěla bych proto poděkovat za 
celoroční přízeň nejen vám návštěvníkům, 
ale i všem kolegyním a externím dobrovolní-
kům, brigádníkům a ostatním, kteří nejsou 
vidět tolik jako účinkující, ale bez kterých 
by se naše akce neobešly.“

 Petra Vaňková
OKÚ – úsek kultury

OHLÉDNUTÍ ZA „KULTURNÍM“ ADVENTEM

A nyní rovnýma nohama do roku 2024! 
Zveme vás na únorovou Masopustní 
stezku (1.–29. 2.) a březnový Velikonoční 
jarmark (23. 3.).

1  Koncert vážné hudby zahájil advent Prahy 22.
2   Na jarmarku vystoupily děti  

z mateřských škol, ZUŠ Lyra i DPS Jiskřička.
3   Členové Švejk-bandu zahráli koledy 

i staročeské písničky.
4   Dílničky byly uvnitř muzea,  

ale vyrábělo se i venku. 
5    Betlém jsme letos rozšířili o anděla,  

pastýře a volka.
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Příjezd Sněhové královny byl v Hájku plánován na první ad-
ventní neděli dlouho dopředu. Nikdo z organizátorů ale netušil, 
že počasí bude v té době opravdu zimní a krajinu pokryje dese-
ticentimetrová vrstva sněhu. A tak pod bílým koněm Sněhové 
královny vesele chřupal sníh a zasněžená a ztichlá krajina byla 
malebnou součástí pohádkového odpoledne. 

Děti dostaly od Sněhové královny malý dárek a společně 
počkaly na příchod dalších vzácných hostů – Mikuláše, čerta 
a anděla. Mezitím byl čas na vánoční dílnu, zpívání, fotokoutek, 
dobroty i čertovské buřtíky. Odpoledne bylo ale jaksepatří mra-
zivé, a tak se po rozsvícení stromku a rozdání nadílky všichni za 
zvuku vánočních písní rozutekli rychle domů. Aby ne, mrzlo, až 
praštělo…

 Pavlína Plášková
Spolek občanů Hájku

Zdravíme vás po čase z naší družiny, abychom se s vámi podělili 
o radost ze zážitků, které nás od září do Vánoc potěšily. 

Díky mimořádně pěknému počasí jsme si užili jak vstup do 
nového školního roku, tak celý podzim. Zkusili jsme pouštět 
draky, navštívili hasičskou stanici a poznávali krásy Uhříněvsi. 
Báječně jsme si také zařádili během Halloweenu, a když konečně 
začalo padat listí, objevila se nám z něj v zahradě krásná výzdoba. 

Advent jsme přivítali vánoční dílnou, čekání na Vánoce nám 
zpestřily hádanky „Poznej, co je na fotografii“ a dvě představení 
hraná dětmi: minioperka Sněhurka a Betlém-divadlo. S pohádkou 
O víle Sněžence nás navštívili profesionální herci. 

Nezahálely ani naše hlasy: nacvičili jsme koledy, s nimiž jsme 
se jako s poděkováním vypravili do školní jídelny, kde se o nás 
starají milé paní kuchařky, a také za našimi spoluhráči deskovek 
v Klubu seniorů v DPS, kde jsme předali i drobné dárky.  

Moc jsme si to užili!
 Pavla Chejnová

Za kolektiv ŠD

SNĚHOVÁ KRÁLOVNA  
PŘIJELA DO HÁJKU NA BÍLÉM KONI

OD PODZIMU DO VÁNOC  
V DRUŽINĚ U JANDUSŮ

Již v roce 2022 jsme pokukovali po 
slaměném betlému, tehdy to byl ale 
jen sen. Loni však začal sen dostávat 

pevné obrysy,  především v hlavě největší-
ho nadšence projektu Standy Paseky. A na 
podzim jsme si řekli: jdeme do toho!

Nyní bylo třeba ale zajistit materiál, najít 
„umělecké“ vedení, stanovit termíny a hlav-
ně získat dost dobrovolníků k výrobě postav. 
Metodického vedení se ujala vedoucí na-
šich kroužků keramiky Andrea Hlavicová, 
která také pomohla při výrobě slaměného 
základu. Dřevěné korpusy vznikly u dárců 
v Dolních Měcholupech a v Uhříněvsi. V po-
lovině listopadu pak zazněly výzvy v kos-
telích a newsletterech SHM: „Potřebujeme 

látky! A prosíme, přijďte.“ Pak už jsme jen 
čekali, zda nebudeme sami.  

K  naší radosti se hned první neděli 
adventní sešlo několik rodin a podařilo se 
vyrobit prvních 6 postav. Došly nám ale 
látky, oslovili jsme proto firmu Juta Bohemia 
z Dubče a byli jsme velmi mile překvapeni, 
když nám paní majitelka přidala k zakoupe-
nému metry navíc. Druhou neděli adventní 
se sešly další ochotné rodiny, které vyrobily 
druhých 6 postav, ovečky, Jezulátko a na-
psaly také nápis „Gloria in excelsis Deo“. 

Instalace betléma se uskutečnila před 
3. nedělí adventní a trvala celý den. Večer 
přinesli nadšenci ještě jesle pro malé-
ho Ježíška. Otevření betléma (zatím bez 

Jezulátka) se usku-
tečnilo 3. ne-

děli adventní, 
kdy divadelní 
spolek UCHO 
uvádí tradič-
ně netradiční 
živý betlém. 

Slaměný betlém 
i  s  Jezulátkem 

bylo možné na-
vštívit na Štědrý den, 

na Boží hod vánoční a na 
svátek sv. Štěpána. První lednovou neděli 
pak od něj vyráželo 22 skupin koledníků, 
kteří se zapojili do Tříkrálové sbírky.

Moc děkujeme za obětavost a nasazení 
všem dobrovolníkům z Uhříněvsi, Kolovrat, 
Měcholup a Dubče. Všem, kteří se zapojili 
do výroby a zajištění materiálu. Společnosti 
Kaufland za prostředky na úpravu betlém-
ské stáje. A MČ Praha 22 za podporu a pro-
pagaci. Jsme moc rádi, že se dílo podařilo, 
a těšíme se už na advent 2024.

 Magda Paseková 
Za farnost u kostela Všech svatých a za 

SHM Klub Uhříněves-Kolovraty

ADVENTNÍ DOBRODRUŽSTVÍ 
– SLAMĚNÝ BETLÉM

s p o l k y  a  š k o l y 
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s e n i o ř i

ZO 22/30 SENIOŘI ČR PRAHA 22 A KLUB SENIORŮ

PROGRAM NA ÚNOR 2024
Provoz klubu: pondělí a čtvrtek od 14 hodin
Adresa: Nové náměstí 1440/2a, Praha 22, DPS II, 3. poschodí.

„Ne vždy potřebujeme radu. Někdy potřebujeme jen 
ruku, které se můžeme držet, ucho, které naslouchá, 
a srdce, které rozumí.“

 1. 2.  Trénování paměti s B. Oprchalovou 

 5., 19., 26. 2. Kavárnička, společenské hry, komunikace 

 8. 2. Senioři a děti – mezigenerační setkávání 

 12. 2.  Kavárnička, společenské hry, komunikace  
+ seminář Finanční gramotnosti

 13. 2. Bazárek – přízemí DPS II. 8 – 15 hod. 

 15. 2.  Súrjamárga – cesta k životní energii  
– cvičení a meditace se St. Drozenovu 

 20. 2.  Vycházka s R. Truhlářovou 

 21. 2. Bazárek – přízemí DPS II. 8 – 15 hod 

 22. 2. Tvoříme  

 27. 2. Maškarní zábava – Restaurace U Karla od 15 hod. 

 28. 2. Bazárek – přízemí DPS II. 8 – 15 hod. 

 29. 2. Vl. Lustigová – Práce s mobilem a tabletem 

Členský příspěvek na rok 2024 lze zaplatit v Infocentru  
(čtvrtky 10–12 h) nebo v klubu.

Plánované akce: 

Březen –  20. 3. Výroční členská schůze ZO Senioři Praha 22  
26. 3. zájezd Polsko – Kudowa Zdrój 

Květen –  25.–31. 5. pobytový zájezd „Tři studně“

Červen –  11. 6. zájezd Wroclav, Polsko  
16. – 22. 6. pobytový zájezd Horní Planá – Hůrka 

Bližší informace v seniorské poradně, v klubu, na tel.: 
775 164 802, ve vývěsních skříňkách a na webových stránkách   
www.seniori-praha22-uhrineves.webnode.cz. 

Senioři děkují zaměstnancům Metransu za hodnotné dárky do 
tomboly při Mikulášské zábavě, uhříněveským maminkám za 
bohatou vánoční nadílku a dětem z mateřské školy U Nadýmače 
za perníčky a krásná přáníčka k Vánocům a k Novému roku!

 Stanislava Drozenová  
vedoucí Klubu seniorů

VÁNOČNÍ DIVADÉLKO  
V DPS II A ALZHEIMER CENTRU
 Ve středu před Vánoci proběhlo v DPS II tradiční vánoční setkání 
se seniory, maminkami a dětmi. Tentokrát jsme pozvali divadelní 
soubor Loutky v nemocnici, které nám předvedly Komedii vánoč-
ní o narození Krista Pána. Představení odehrály Marka Míková 
(slavná Růženka Králová z pohádky Jak se budí princezny) a Anna 
Břenková. Po skončení představení jsme společně vyrobili krásné 
vánoční dárky, které jsme následně předali obyvatelům pitkovického 
Alzheimer centra. I v něm zahrály Loutky v nemocnici půvabnou 
vánoční pohádku a dárečky poté všechny potěšily.

 Inga Petryčka
Předsedkyně komise pro sociální věci,  

zdravotnictví a komunitní plánování

OZNÁMENÍ
Den před Vánoci,  23. 12. 2023, ode-
šla kronikářka a malířka Jarmila 
Čípová (87 let). Byla dlouholetou 
zaměstnankyní MNV v Uhříněvsi, 
později v Praze-Uhříněvsi, několik 
let i tajemnicí. Působila jako kro-
nikářka obce a Klubu seniorů. Její 
poslední výstavu přinesl UZ 11/22. 
Ve sbírkách Uhříněveského muzea 
budou navždy uchovány její obra-
zy uhříněveských zákoutí. Čest její 
památce!

MAMINKY MAMINKÁM 
Sbírka „Maminky maminkám" se usku-
tečnila během adventu 2023 a přinesla 
mnoho radosti v podobě darovaných 
hraček. Děkujeme všem dárcům, co 
se jejím prostřednictvím podíleli na 
zpříjemnění vánočních chvil rodinám 
v nouzi! 
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NOVINKY Z UHŘÍNĚVESKÉHO MUZEA

V prosinci byl pro žáky 1. až 4. tříd uspo-
řádán vánoční workshop, zaměřený na 
význam zimního slunovratu. Děti jsme 
seznámili se zvyky našich předků, jako 
je lití olova, házení střevícem či pouštění 
skořápkových lodiček. I když je doma na 
Vánoce občas praktikují, málokdo už zná 
jejich pradávný původ a význam. 

Během pěti dnů muzeem prošlo celkem 
554 žáků ze všech tří uhříněveských škol. 
Každý z nich si nakonec vyzdobil dřevěnou 
ozdobičku, kterou si i odnesl. Děkujeme 
Jitce Rothové za pomoc při organizaci a už 
teď se těšíme na velikonoční workshop 
a tradiční zdobení vajíček s paní Lenkou 
Volkovou. 

V prosinci se uskutečnil druhý ročník sou-
těže o nejlepší návrh  „radničního péefka“. 
Opět se ukázalo, že mezi našimi dětmi je 
spousta nadaných výtvarníků a výtvarnic. 
Komise vybrala celkem šest finalistů, jejichž 
práce jste mohli vidět v muzeu. 

Všichni finalisté dostali z rukou 
starosty T. Kaněry a místostarostky 
H.  Vagenknechtové hodnotné ceny. 
Předávání bylo tentokrát opravdu veselé, 

protože probíhalo na Mikuláše, ve školách 
řádili čerti a jejich pomazání nikdo neunikl, 
ani oba radní.

1. místo | Sebastián Letý (ZŠ U Obory, 8.A), 
2. místo | Lu Jie Ya (ZŠ U Obory, 9.C),  
3. místo | Laura Bejlková (ZŠ Jandusů, 8.A),  
4.–5. místo | Kateřina Merková (ZŠ Jandusů, 
8.B) a Anežka Nevoralová (ZŠ Jandusů 8.A), 
6. místo | Arina Kabaková (ZŠ U Obory, 8.B)

VÁNOČNÍ TRADICE V MUZEU

VÝTVARNÁ SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ NÁVRH PF 2024

Vážení milovníci historie, jistě jste si všimli, že už nějakou 
dobu naše muzeum není běžně otevřeno veřejnosti. Bohužel 
posledních pár let muzeu příliš neprospělo. Započatá rekon-

strukce byla pozastavena, v muzeu bylo testovací centrum, které 
vystřídala ukrajinská dětská skupina. Máme proto před sebou 
velký úkol: provést kompletní inventarizaci sbírek a připravit novou 
stálou expozici. 

Naším cílem je oživit muzeum nejen jako turisticky zajímavý 
objekt. Chceme být také prodlouženou rukou našich škol, aby se 

u nás mohly děti vzdělávat trochu jinak. Propojíme obecnou historii 
s tou místní a určitě nebudou chybět ani praktické ukázky z dalších 
zájmových oblastí. 

Uhříněves, jako okrajová průmyslová část Prahy, je svým vý-
vojem velice specifická a naše sbírky mají co nabídnout. Nechte se 
překvapit. Děkujeme vám za přízeň a těšíme se na vás i v tomto roce. 

 Hana Spěšná
kurátorka a vedoucí Uhříněveského muzea
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ZÁKLADNÍ ·KOLA NÁM. B¤Í JANDUSÒ

& KLUB P¤ÁTEL ·KOLY VÁS ZVOU NA

19:30

18.3.
2024 DIVADLO U22

V UH¤ÍNùVSI

JARNÍ
PLES
JARNÍ
PLES16.3.

2024

Bohatá tombola, ve které vyhrává témûfi kaÏd˘!
Jednotné vstupné: 490,- Kã
Pfiedprodej vstupenek v divadle U22.

Hrát vám bude kapela MINIBAND Martina Pe‰la,
pfiedtanãení skupina Cloggers / Caramelka

1111

TENTOKRÁT VE STYLU➡

zlom  17.1.2024 13:56  Stránka 7

s p o l k y  a  š k o l y

C anicross je běhání se psem, 
s nímž jste napevno spojeni 
šňůrou. Je to velmi náročná 

disciplína, která prověří závodní-
ka i jeho psa. První mistrovství ca-
nicrossu se uskutečnilo v roce 2002 
v Ravenně a mistrovství ČR se organi-
zuje samostatně od roku 2021. 

Za Prahu 22 se závodů dlouho-
době úspěšně účastní Sofie a Dušan 
Erbsovi. Sofie už potřetí za sebou 
vyhrála mistrovství republiky za 
mladší a starší žáky. Je také držitel-
kou titulu mistryně Evropy a v loň-
ském říjnu vyhrála i mistrovství 
světa dívky 11 – 14 let. Gratulujeme 
ke skvělým výsledkům!

Canicross se provozuje i v naší 
městské části, například v Pesoparku 
u Podleského rybníka. 

 Ivan Vágner

MISTRYNĚ 
SVĚTA  
A EVROPY  
JE Z UHŘÍNĚVSI

Přijďte si námi zatančit a užít si jedenáctý ples naší školy, tento-
krát inspirovaný filmem Pomáda. A proč právě Pomáda? Protože 
i tento film je plný energie z časů, kdy ženy byly ještě skutečnými 
ženami a muži muži. V sobotu 16. března se na vás všechny těší 
správná parta ze ZŠ Jandusů! 

PŘIJĎTE SI ZAPLESAT!

Stalo se tradicí, že společně s našimi žáky pořádáme u nás Den 
otevřených dveří. I letos se do naší školy přišlo podívat mnoho 
rodičů předškoláků. Myslíme, že se jim u nás líbilo, neboť jsme 

ještě týž den dostali několik děkovných e-mailů – posuďte sami...
„…chtěla bych poděkovat a zároveň poskytnout zpětnou vazbu k 

dnešnímu dni pořádanému ZŠ. Za nás jsme s manželem nabyli jen 
samý pozitivní dojem. Veškeré informace byly jasné a průvodkyně, 
které nás provázely, byly úžasné. Dokázaly zodpovědět všechny naše 
dotazy, provést nás opravdu celou budovou, která byla fascinující, a 
zároveň jako žákyně vaší školy neskrývaly spokojenost, že studovaly 
právě zde. Synovi se ve škole také moc líbilo a prý se už těší, až k vám 
začne chodit :-) Snad mu to vydrží i po nástupu :-D...“

Děkujeme též a těšíme se na shledanou u zápisu do 1. tříd. 
 Mgr. Jiří Měchura

ředitel ZŠ nám. Bří Jandusů

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
ZŠ NÁM. BŘÍ JANDUSŮ

Letos jsme byli opět v očekávání, zda k nám počasí bude vlídné 
a zasype hory bílou pokrývkou. Měli jsme štěstí a během týdne 
zažili pořádnou horskou chumelenici, oblevu, ale i modrou oblohu 
prosvícenou slunečními paprsky.

Sportovně zdatní jedinci absolvovali na běžkách výstup na 
rozhlednu Žalý a náramně si vychutnali zpáteční sešup k chatě. 
Jiní zvolili procházku v turistickém tempu.

Nesměla chybět každoroční přednáška náčelníka Horské služby.
Ve večerních hodinách jsme pro žáky připravili bohatý doprovodný 
program, v němž soutěžili po týmech, které si vylosovali. Cílem 
těchto aktivit bylo, aby se děti mezi sebou lépe poznaly a společně 
se pobavily.

Celý týden se povedl a my se těšíme na příští rok. 

 Mgr. Martina Vrňáková
za učitelský kolektiv ZŠ U Obory

LYŽAŘSKÝ VÝCVIK  
KRKONOŠE – BENECKO 

Sedmé třídy na krkonošské túře.
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INZERCE

Školní jídelna, Praha 22 
Nové náměstí 1100/1, Praha 10 – Uhříněves

ŠKOLNÍ JÍDELNA V UHŘÍNĚVSI 
PŘIJME
VYUČENOU NEBO ZAUČENOU 
KUCHAŘKU S PRAXÍ
S NÁSTUPEM IHNED

Nabízíme: 
jednosměnný provoz od 6:00 do 14:30 hodin,  
volné víkendy a všechny školní prázdniny,  
část prázdnin je placená, 5+1 týden dovolené,  
levné, čerstvé obědy, příspěvek do penzijního  
fondu.

Požadujeme: 
praxi jako samostatná kuchařka, zodpovědnost, samostatnost, 
kolektivního ducha, nekonfliktní povahu, dobrý vztah k dětem.

Plat: 
25 000 – 28 000 Kč

Prosíme, o zaslání životopisu na základě, kterého budete 
kontaktováni.

Kontakt: 
Hlasová Hana, e-mail: sjpraha22volny.cz, tel.: 731 937 714 

www.sjpraha22.cz





INZERCE

Hledáme poštovní doručovatele 
do našeho týmu ve vašem okolí.

Julie Smolařová
703 161 007
smolarova.julie@cpost.cz
TvojeBudoucnost.cz

• Náborový příspěvek 15.000 Kč
• Pracovní doba od pondělí do pátku, volné 

víkendy
• Rovnováha mezi prací a volným časem
• ŘP sk. B podmínkou
• 5 týdnů dovolené
• Stravenky v hodnotě 100 Kč, příspěvek 

na rekreaci
• Možnost vstoupit do programu MultiSport

a další benefity

Staňte se jedním
z nás a pracujte
v blízkosti svého 
domova!

Více informací
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(Tento přehled je kalendářní. Uvádíme zde proto i akce, které už proběhly.  
Cílem je uchovat přehled o tom, jaké zajímavé aktivity se na Praze 22 odehrály či odehrají.)

KALENDÁŘ AKCÍ | ÚNOR

KALENDÁŘ AKCÍ | BŘEZEN

1. 2. – 29. 2.
MASOPUSTNÍ STEZKA
Seznámení s tradicemi, rituály 
a postavami maškar, které měly zajistit 
úrodu, plodnost a zdraví. Deset 
zastavení s dvojí obtížností úkolů 
a s délkou cca 3 km.  
Více www.praha22.cz.

10. 2. | 15:00
KARNEVALOVÝ PRŮVOD
Tradiční pochod s živou muzikou pro 
masky malé i velké. Délka 1 km od 
sokolovny na zahradu Pivovarské 
restaurace. Více str. 19 UZ.

12. 2. 
SEMINÁŘ FINANČNÍ GRAMOTNOSTI
Další setkání v režii Klubu seniorů, DPS II.

27. 2. | 15:00
MAŠKARNÍ ZÁBAVA 
Pořádá Klub seniorů v restauraci 
U Karla.

6. 3. | 15:00 – 17:30
ODPOLEDNE PRO PŘEDŠKOLÁKY
ZŠ U Obory zve děti a jejich rodiče na 
vyzkoušení si školních pomůcek 
a atmosféry, která nové školáčky čeká. 
Více str. 7 UZ.

16. 3. | 18:00 
BENEFIČNÍ KONCERT AKORDUM
Celorepubliková akce pěveckých sborů 
„Zpíváme pro UNICEF: Pěvecké sbory 
pomáhají dětem“. Husova kaple.

16. 3. | od 19:30
11. JARNÍ PLES 
ZŠ nám. Bří Jandusů & Klub přátel školy 
zvou do Divadla U22. Více str. 18 UZ.

17. 3. | 14:30 – 17:00
VÝROBA VELIKONOČNÍCH SVÍCÍ
Tradiční velikonoční workshop SHM. Od 
15:00 – 17:00 výroba košíků, pletení 
pomlázek a zdobení vajec.  
Fara nám. Bří Jandusů, zrcadlový sál. 

23. 3. | 8:30 – 16:30
PŘEBOR SHM VE FLORBALE
Závěrečný turnaj SHM pro nominované 
týmy z Čech i Moravy.  
Tělocvična ZŠ U Obory.

23. 3. 9:00 – 13:00
VELIKONOČNÍ DÍLNA
Velikonoční věnce, závěsné dekorace, 
barvená vajíčka a další velikonoční 
ozdoby v dílně ZŠ nám. Bří Jandusů. 

24. 3. 
JARNÍ KONCERT JISKŘIČKY
Vystoupí všechna oddělení.  
Divadlo U22.

24. 3. 
25 LET AT STUDIO DOMINO
Více o oslavách na www.atsdomino.cz.

26. 3. 
ZÁJEZD POLSKO – KUDOWA ZDRÓJ
Pořádá Klub seniorů.

28. – 30. 3. 
VELIKONOČNÍ VRČENÍ V HÁJKU
Zvony odlétly do Říma, proto je musí 
děti se svými řehtačkami zastoupit. 
Zpívání, hry, koleda a pomlázka. S sebou 
řehtačky!


